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Slovo starosty
Vážení občané,

na pondělí 12. června 2023 bylo svoláno 
4. jednání Zastupitelstva obce Dobré. Na 
programu bylo mimo jiné projednání petice 
občanů Dobré, kterou podal jménem petič-
ního výboru Ing. Leopold Cudzik. Občané si 
stěžují na nadměrný hluk z provozu dálnice 
a požadují provedení měření hluku a snížení 
rychlosti na dálnici v  příslušném úseku na 
30  km za hodinu. Bohužel i  přes písemné 
pozvání se jednání nezúčastnili zástupci 
investora ani zhotovitele stavby dálnice. Po 
otevřené diskusi, ve které se k problematice 
nadměrného hluku vyjádřili přítomní obča-
né i zastupitelé, jsme přijali rozhodnutí, že 
provedeme měření hluku v  blízkosti domu 
čp. 454, které zajistí Státní zdravotní ústav 
v Ostravě.

Dále jsme projednali závěrečný účet 
obce za rok 2022 a  schválili účetní závěr-
ku obce k  31.12. 2022, se závěrem bez 
výhrad. Celkové příjmy obce v  minulém 
roce činily 109  164  955,85 Kč a  výda-
je byly 99  726  827,52. Kč. Rozdíl ve výši 
9  438  128,33 Kč je kladný přebytek roz-
počtu, který můžeme použít v  letošním 
roce. Mezi největší investiční akce v  mi-
nulém roce patřila stavba Rozšíření kapa-
city Mateřské školy, Rekonstrukce mostu 
přes řeku Morávku, Úpravy ploch před 
Základní školou, oprava zdravotechniky 
Obecního úřadu, opravy v  Základní škole 
a opravy místních a účelových komunikací. 
Zastupitelé také schválili ukončení Dohody 
o společném školském obvodu s obcí Horní 
Domaslavice. Důvodem je nárůst počtu dětí 
v naší základní škole. Škola je omezená jak 
počtem dětí, tak i počtem tříd. Už nemáme 
volné třídy pro výuku a museli bychom rušit 
odborné učebny. Tímto krokem se předchá-

zí situaci, kdy by se do prvních tříd základní 
školy nedostaly děti z  Dobré. Obec Horní 
Domaslavice si musí uzavřít dohodu s  ně-
kterou další sousední obcí, která má volné 
kapacity.

V  minulém měsíci se v  naší obci opět 
uskutečnilo několik kulturních a  sportov-
ních akcí a rád bych poděkoval organizáto-
rům za jejich aktivitu. V neděli 25. června se 
uskutečnil Den otců, který uspořádal spolek 
maminek s dětmi spolu s komisí pro rodinu 
a  občanské záležitosti. Zábavné odpoledne 
a  oslava v  Kačabaru se opravdu vydařily. 
Stejně tak byla mimořádně úspěšná násle-
dující víkendová akce Charitativní Bleší 
trh pro hafany, na které se výrazně podíleli 
členové kulturní komise a která proběhla ve 
dnech 30. 6 až 2. 7. 2023.

Jako každý rok, tak i letos jsme na kon-
ci školního roku ocenili premianty školy. 
V  pondělí 26. června jsme v  obřadní síni 
obecního úřadu přivítali nejlepší žáky zá-
kladní školy. Celkem 29 dětí bylo oceněno 
diplomy za úspěchy, kterých dosáhli v tom-
to školním roce. Ředitelka školy paní Mgr. 
Radka Otipková představila vybrané žáky 
a  seznámila nás s  jejich konkrétními úspě-
chy nejen v  oblasti učení, ale například za 
aktivitu v  třídním kolektivu nebo za jejich 
vynikající sportovní či kulturní úspěchy. 
Všem oceněným žákům blahopřejeme a dě-
kujeme za skvělou reprezentaci naší školy.

A  na závěr jedna pozvánka. V  pátek 
14. července se na multifunkčním hřišti ve 
21  hodin uskuteční letní kino. Komise pro 
kulturu a  školství vás srdečně zve na film 
Přání k  narozeninám. Vstup je zdarma. 
Přijďte se společně pobavit!

Ing. Jiří Carbol, starosta obce
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Participativní rozpočet  
- veřejné projednání a zahájení hlasování

Dne 14. 6. 2023 proběhlo v sále základ-
ní školy v  Dobré veřejné projednání Návr-
hu podaných do participativního rozpočtu 
pro rok 2024. Návrhy byly podány celkem 
čtyři z  nichž dva postoupily po projedná-
ní a  posouzení dle zásad pro participativní 
rozpočet dále. Jednalo se o  projekt živého 
vánočního stromu a vyřezávaného betlému 
a  projekt Dobrosad (obnova a  zpřístup-
nění sadu na Vrchách). Tyto dva projekty 
byly svými autory prezentovány veřejnosti 
a  účastníci prezentace měli možnost klást 
podrobné dotazy autorům návrhu. Krom 
autorů návrhů se prezentace účastnilo cca 
20 osob. Pro ty, kteří se veřejné prezentace 
nemohli zúčastni je zde možnost seznámit 
se s návrhy na webu obce v sekci participa-
tivní rozpočet.

Dalším krokem v procesu participativní-
ho rozpočtování je hlasovaní občanů obce. 
Toto hlasování se spouští v  pondělí 3. 7. 
2023 a bude ukončeno v pátek 29. 9. 2023. 
Hlasovat je možno pouze osobně na poda-
telně obecního úřadu Dobrá, v  úřední ho-
diny podatelny. Formulář k hlasování bude 
k  dispozici přímo na podatelně obecního 
úřadu, nebo si jej můžete stáhnout a před-
vyplnit na webu obce. Po ověření vaší to-
tožnosti a  splnění podmínek pro hlasování 
budete moci vhodit Vámi vyplněný formulář 
do připravené hlasovací schránky.

Přijďte prosím podpořit Vámi preferova-
ný návrh. Váš názor nás zajímá.

Pavel Peterek,  
místostarosta obce
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MALÁ  OCHUTNÁVKA  VELKÉ  DOBERSKÉ 2023
Letos zakončíme prázdniny Velkou Do-

berskou v sobotu 2. 9. 2023 na multifunkč-
ním hřišti v Dobré. Jako obvykle se můžete 
těšit na pestrý program, který jsme pro Vás 
připravili.

Po dlouhé době dojde ke změně v  pro-
gramu. Tradiční plackiádu vystřídá soutěž 
o  nejlepší švestkový moučník. Je to výzva 
pro Vás pro všechny. Každý z Vás může vy-
hrát. Upečte buchtu, koláč, moučník, zá-
kusek se švestkami a  přineste odpovídající 
množství (cca 20 porcí) v  době zahájení 
Velké Doberské do obecního stánku. Po-
rotu budou tvořit náhodně vybraní hosté. 
Tři pekaři, jejichž „švestkáč“ bude porotou 
vybrán za nejchutnější, dostanou věcné od-
měny. Pevně věříme, že uchazečů o získání 
titulu Pekař Dobré roku 2023 bude mnoho 
a že porotu nacpeme „slivkovými“ dobrota-
mi k prasknutí. 

Odpolední vystoupení bude provázet 
dvojice žáků ze základní školy v Dobré. Je-
jich jména se dozvíte až na místě samém, 
ale vy, kteří Velkou Doberskou navštěvu-
jete pravidelně, jistě nebudete překvapeni. 
Máme osvědčenou sehranou dvojici, na kte-
rou se již těšíme.

Odpoledne můžete své děti posadit na 
dětský kolotoč, mohou jít na skákací hrad, 
na Laser Game Arénu, lezeckou stěnu, mů-
žete si vyzkoušet lezení na bedny, pro děti 
budou připraveny andělské dobroty, pro-
jížďka na koních také nebude chybět a při-
jdou i  šikovné malířky, které Vám mohou 
zmalovat celý obličej.

Začneme vystoupením dětí z  mateřské 
školky, ty na pódiu vystřídají děti základní 

školy. Tato vystoupení jsou vždy moc pěkná 
a  dojemná. Každá maminka, babička, tatí-
nek, dědeček či tetičky a  strýčkové se rádi 
podívají na to, co jejich děti předvedou. 

Průvodcem večerního programu bude 
moderátor Jiří Cileček.

Budeme mít možnost posoudit, jak se 
posunulo hudební umění Dominiky Žva-
kové, která vystupuje se skvělou kapelou. 
Mohli jste ji vidět také na pódiu na SWEET-
SEN FESTU. Její hudební hvězda stoupá 
a já jsem ráda, že můžeme sledovat její vzlet.

Letos navštíví naši stage hudební sesku-
pení ECHO. Kluci z  kapely echo se teprve 
dostávají do podvědomí lidí, ale na pódiu 
rozhodně nejsou žádní nováčci. V roce 2019 
vystupovali na festivalu Vizovické Trnko-
braní a  zahráli si v  Lucerna Music Baru 
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v Praze. Mají za sebou také svůj vlastní větší 
koncert v  Music Clubu Drago v  Novém Ji-
číně, kde pak ještě vystupovali i  jako před-
skokani Pavla Callty a  předloni si dokonce 
zahráli s kapelou Mirai v Třeboni. 

Znáte svižný a  optimistický dixieland 
kapely Stanley's  Dixie Street Band? Ne? 
Tak jej letos poznáte. Tato pětičlenná kapela 
velmi vstřícným způsobem spojuje tradiční 
jazz s plejádou starých swingových šlágrů.

Kapelníkem, trumpetistou a  zpěvákem 
v  jedné osobě je Standa Dětský. Kapelu za-
ložil před jedenácti lety, a i v dnešní době se 
uskupení řadí mezi špičku české hudební 
scény. „Když pominu soubory, v nichž hrají 
muzikanti v penzijním věku, tak jsme vlast-
ně jediná plně profesionální dixielandová 
kapela v  Čechách,“ dodává Standa „Stan-
ley“ Dětský. 

Standu Dětského doplňují ve Stanley-
´s  Dixie Street Bandu klarinetista Roman 
Volný, trombonista Milan Rusnák, hráč na 
tenorové banjo Jan Habernal a  suzafonista 
Tomáš Ličman. 

Dalším překvapením bude kapela Cross 
Orchestra. Je to největší pop-rocková kape-
la na Ostravsku, tak doufám, že jim nebude 
naše pódium malé. Některé ze členů tohoto 
hudebního uskupení si budete pamatovat 
z obecního plesu posledních let. Je to fajn par-
ta lidí, které spojuje láska ke kvalitní hudbě.

Kapela je složena ze zkušených profesio-
nálních hudebníků a učitelů ZUŠ s bohatou 
domácí i  zahraniční koncertní praxí. Žán-
rově se zaměřujeme na cover verze osvěd-
čených světových hitů opravdových hudeb-
ních velikánů, jakými jsou např. Joe Coc-
ker, Stevie Wonder, Tina Turner, Cher, Phil 
Collins, Tom Jones, Eagles, Roxette, Mezzo-
forte, Rainbow, AC/DC, ale třeba také naše 
nezapomenutelná Věrka Špinarová, Zuzana 
Michnová, kapela Buty, Rock´n´Roll Band 
Marcela Woodmena a mnoho dalších domá-
cích a zahraničních interpretů.
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Hlavní hvězdou našeho večera bude 
slovenská zpěvačka KRISTÍNA. Kristína 
Peláková, známější pod uměleckými jmény 
Kristína a  Kristina, je slovenská zpěvačka, 
která mimo jiné reprezentovala Sloven-
sko na pěvecké soutěži Eurovision Song 
Contest 2010.

Kristina studovala konzervatoř v  Ko-
šicích. Obliba tance, hry na klavír a  zpěvu 
ji předurčila její budoucí kariéru. Setkání 
s  producentem Martinem Kavuličem zna-
menalo začátek její hudební dráhy. První 
singl „Som Tvoja“ vydala ve spolupráci 
s  raperem Opakem z  bratislavské skupiny 
A.M.O. na jaře 2007. Roku 2008 přezpívala 
píseň od Beáty Dubasové „Vráť mi tie hviez-
dy,“ díky čemuž se na Slovensku dostala do 
širšího povědomí.

Závěr naší Velké Doberské bude patřit 
skupině Nagauč. Nemusíte se bát, že Vás 
kapela pošle domů spát na gauč. Ta Vás na-
opak zvedne z laviček a přitáhne na taneční 
parket.  Muzikanti z  kapely Nagauč Vám 
přes virtuální svět vzkazují: 

„Hele, tak hrajem teda převážně cove-
ry, jakože převážně zahraniční, a  hlavně 
nehrajem nic co se nám samotným nelíbí. 
Sice myslíme převážně na sebe, ale taky ob-
čas převážně na potenciálního posluchače. 

Takže vlastně, když vybíráme nové pecky, 
tak převážně uvažujeme nad tím, jestli se to 
bude líbit i tomu potenciálmímu poslucha-
či, jestli si rozumíme.”

PODNÍMKY, JAKÉ BY MĚL SPLŇOVAT 
POTENCIÁLNÍ POSLUCHAČ:
1/ NESMÍ BÝT HLUCHÝ A POTOM TAKY 

DEBIL, MAGOR, IDIOT, PRUDIČ
2/ MUSÍ CHODIT NA KONCERTY VČAS
3/ NESMÍ SE ZRUŠIT DŘÍV NEŽ KAPE-

LA SPUSTÍ PRVNÍ SONG
4/ NESMÍ ZRUŠIT KAPELU DŘÍV NEŽ 

DOZNÍ POSLEDNÍ SONG, ALE JEM-
NÉ OSVĚŽENÍ TYPU PÓDIOVÝ LE-
ŽÁK MŮŽE PODÁVAT KDYKOLIV 
BĚHEM KONCERTU.

Myslím, že toto hovoří za vše.
 Těšíme se na Vás a na program, který je 

pro Vás sestaven s co největším citem a se 
snahou, abychom se zavděčili nejlépe všem. 
I  když víme, že to není možné, vyberte si 
z programu na co máte chuť, přijďte a dejte 
šanci i  jinému hudebnímu stylu, než máte 
běžně ve svých sluchátkách. Třeba objevíte 
nové hudební obzory a  obohatíte tím svůj 
život.

Ludmila Baranová, místostarostka obce
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Informace k místním poplatkům pro rok 2023
Poplatek za odpady – sazba poplatku pro fyzickou osobu činí 550 Kč.
 Děti od 11 - 15 let včetně – ve výši 50 % sazby – 275,- Kč.

Osvobozeni od poplatku jsou:  - děti do věku 10 let včetně
         - občané obce Dobrá starší 80 let včetně.

Poplatek za odpady pro fyzickou osobu, která má ve vlastnictví stavbu určenou 
k individuální rekreaci, byt nebo rodinný dům, ve kterých není přihlášena žádná 
fyzická osoba činí 550,- Kč.
Poplatek je možno uhradit během  července  až  do  konce  září 2023.
Platbu možno provést hotově do pokladny OÚ Dobrá, dveře č.17 nebo převodem na 
účet číslo: 168 197 5309/0800,  VS : 1337 + čp.
- do poznámky uvádějte za koho odpady platíte – vypište jednotlivé osoby – nestačí 
napsat rodina Čápová – platba nebude přiřazena do doby než doložíte za koho 
konkrétně byla provedena
(zaplatíte-li převodem, známka na popelnici Vám bude zaslána domů)

POPLATEK JE SPLATNÝ DO 30. 9. 2023

ČEZ Distribuce, a.s.  
upozorňuje na odstávku elektřiny

Dne 20. 7. 2023 v době od 7:30 do 12:30 hodin proběhne plánovaná odstávka  
elektřiny, která se dotýká těchto nemovitostí: č. p. 31, 192, 259, 317.

Celé znění upozornění i s mapou je zveřejněno způsoben umožňující dálkový přístup 
na internetových stránkách obce – www.dobra.cz, úřední deska.

ČEZ DISTRIBUCE, a.s. informuje
Plánovaná odstávka elektřiny dne 12. 7. 2023 v době od 7:30 do 15:00 hodin

Plánovaná odstávka zahrnuje tyto lokality:
Dobrá č. p. 920, 1089, 1092, 1093, 1098, 1099, 1102, 1103    

kat. území Dobrá u Frýdku-Místku: parcelní č. 1458/86, 1458/87, 1458/114, 
1458/115, 1458/121, 1458/122, 1458/125, 1458/126, 1458/128

Celé znění i s mapou jsou zveřejněny na webu obce Dobrá www.dobra.cz – úřední deska.
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NABÍDKA ZVIDITELNĚNÍ ŠIKOVNÝCH LIDÍ, 
KTEŘÍ ŽIJÍ MEZI NÁMI

V  naší obci žije spousta šikovných lidí, 
kteří umějí vyrobit krásné věci, ať už užitko-
vé, nebo dekorativní, či něco dobrého k sněd-
ku, ať už se jedná o podnikatele, nebo obča-
ny. Sdružení obcí povodí Morávky připravuje 
produktový katalog, kde se mohou prezento-
vat právě Ti, kteří mají šikovné ruce a srdce 
na pravém místě, protože si nenechávají svůj 
talent a šikovnost jen pro sebe, ale mohou svá 
dílka nabídnout i nám, ostatním.

Již jsme v  Doberských listech zveřejnili 
tento záměr, ale reagovalo jen málo z  Vás. 
Sama vím, že v Dobré je daleko více lidí, kteří 
jsou velice zruční a mají co nabídnout. Vím, 
že jsou mezi námi perníkářky, máme v Dobré 

úžasnou pekárnu, některé ženy umějí háčko-
vat hračky, jiné dělat domácí sýry, šít tašky, 
kapsičky, péct koláče, zákusky, někteří muži 
umějí zpracovat dřevo a   někdo třeba i  kov 
do podoby dekorací. Někteří se zabývají mo-
derní macrame technikou, výrobou mýdel, 
svíček, mastiček, někdo z Vás možná vyšívá, 
háčkuje, drhá, umí vyrobit velikonoční či vá-
noční ozdoby, dekorace…

O spoustě z Vás vím i já sama, ale zdale-
ka nevím o  všech, kteří máte co nabídnout. 
Nemusíte mít živnostenský list, nemusíte 
podnikat, to není podmínkou. Účelem pro-
jektového katalogu je upozornit na Vás, na 
Vaši zručnost, pilnost, kreativitu, na Váš um. 

Obracím se tedy na Vás, podnikate-
lé, občané, ukažte nám, co umíte. Dovolte 
nám, abychom Vás v produktovém katalogu 
sdružení obcí povodí Morávky představili.

K tomu, abyste byli zveřejněni v produk-
tovém katalogu, stačí vyplnit dotazník zve-
řejněný v  těchto Doberských listech, nebo 
na webových stránkám SOPM www.sopm.
cz v  sekci Produktový katalog. Údaje uve-
dené v dotazníku zpracujeme do produkto-
vého katalogu. Finální podobu prezentace 
budeme s Vámi konzultovat.

Pokud budete vyplňovat papírovou po-
dobu dotazníku, odevzdejte jej prosím na 
obecním úřadě v Dobré na podatelně, nebo 
jej naskenujte a pošlete mi jej na emailovou 
adresu baranova@dobra.cz.

Na vaše dotazníky se těší  
Ludmila Baranová,  

místostarostka obce Dobrá
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Právní poradna 
pro občany obce Dobrá bude v roce 2023 probíhat ve stejném režimu jako v roce 2022, 
a  to každou první středu v měsíci v době od 16-17 hodin v budově Obecního úřadu 
Dobrá, 2. poschodí. 

Termíny: 2. 8., 6. 9., 4. 10., 1. 11., 6. 12. 2023.

Pozvánka na turnaje sportovní komise
Zveme všechny příznivce sportu a dobré zábavy na tradiční turnaje. Jedná se o turnaj 
v nohejbalu trojic na umělé trávě, který se uskuteční 22. 7. 2023 v areálu U Medvěda 
v Dobré.

Dalším turnajem je 16. ročník plážového fotbálku 3+2, který se odehraje 5. 8. 2023 
U Bobra v Raškovicích. Zájemci pište nebo volejte na tel. číslo 723 806 364

Za sportovní komisi obce Dobrá, Křižák René

Termíny uzávěrek Doberských listů na rok 2023
Pondělí 

7.8., 4.9., 2.10. 6.11., 4.12. 2023  
- příspěvky v tyto termíny je možné zasílat pouze do 12 hodin.

Český zahrádkářský svaz vyhlašuje  
SOUTĚŽ O NEJKRÁSNĚJŠÍ  TRUHLÍK

Poslední nástrahy v podobě „Zmrz-
lých“ máme za sebou, a  tak už nic ne-
brání tomu, abychom osadili naše truh-
líky. Soutěžíte každoročně se sousedy 
o nejkrásnější truhlíky? Letos si můžete 
poměřit svůj zahradnický a estetický um 
s celou obcí Dobrá, a přitom vůbec ne-
záleží, zda jste členem zahrádkářského 
svazu či nikoliv.

Nezáleží na tom, zda to bude truh-
lík plný muškátů a petúnií nebo to bude 
moderní nekvetoucí truhlík v  různých 
odstínech elegantní zelené. Jediným 
kritériem je, že se musí jednat o  živé 
rostliny. O vítězi rozhodnou návštěvníci 
tradiční výstavby zahrádkářů, která se 
koná pravidelně v září v Multifunkčním 
sále ZŠ Dobrá.

Členové zahrádkářského svazu
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Cyklovýlet
10. června jsme se vydali na cyklovýlet. 

Trasa byla z Dobré na Ostravici, pak už do 
kopečka pod Smrčkem kolem kapličky Cyri-
la a Metoděje a dolů pod Stolovou na Mara-
lák do Kunčic pod Ondřejníkem. Zpět úbo-
čím Ondřejníku domů. Ujeli jsme 50 km. 
I když nám předpověď počasí nepřála zdár-
ně jsme unikli dešti a užili si fajn den. Děkuji 
účastníkům a těším se na další cyklovýlety.

Renata Friedlová

Ohlédnutí, co senioři dělali,  
a také co nás čeká nadále

V dubnu jsme se v počtu 19 členů a dal-
ších účastníků vyrazili do Piešťan za odpo-
činkem a  zábavou. Sice počasí bylo mizer-
né, ale celý pobyt skvělý.

V květnu nás při oslavě Dne matek po-
těšily hezkým programem děti mateřské 
školy.

Další květnovou akcí byl zájezd do Pol-
ska zaměřený na nákup okrasných keřů 

a květin, kterými si zpestříme své zahrady.

24. května proběhly v  Mořkově krajské 
sportovní hry seniorů, pořádané Krajskou 
radou seniorů, dle projektu Zdravé stárnutí. 
Pro naše tři čtyřčlenná družstva to byla prv-
ní zkušenost a určitě se do podobných akcí 
příště opět zapojíme.

26. května trochu kultury a  navštívili 
jsme divadlo Šmíry ve Frýdku. Nejednalo 
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se o  profesionální, nýbrž amatérské herce 
a velmi jsme se pobavili.

Červen jsme zahájili výbornou vaječinou 
v Zanzibaru, pochutnalo si 54 členů.

Následující týden jsme uspořádali v klu-
bovně výstavu Poklady z půdy, která byla ur-
čena i pro veřejnost. A zhodnocení - pramalý 
zájem nejen veřejnosti, ale i našich členů.

Připravujeme další akce
30. 6. - 2.7. probíhal Bleší trh pro hafany 

a současně bylo několik stanovišť pro děti.
Velmi byl dětmi navštěvován skákací 

hrad a u něj o bezpečnost po celou dobu pe-
čovali naši členové.

20. srpna připravuje SOPM opět kultur-
ně-zábavné odpoledne pro širokou veřej-
nost, ve Vyšních Lhotách Kamenitém. Pro 

naše občany bude zajištěn autobus k přepra-
vě, čas odjezdu bude včas oznámen.

Září bude náročnější:
•	 7. 9. v klubovně v 15,30 hodin bude zají-

mavá přednáška o čajích.
•	 14. 9. v Kačabaru v 15,00 hod, - opékačka
•	 21. 9. zájezd - Olomouc Sv. Kopeček
•	 23. 9. návštěva dožínek v Třanovicích
•	 30. 9. Mezinárodní den seniorů v Hlučí-

ně, pořádá Krajská rada seniorů

Podrobnější informace k  akcím sledujte 
v Doberských listech a naší vývěsní skřínce 
(na autobusové zastávce) 

Těším se, že se na všech chystaných ak-
cích společně dobře pobavíme.

Drahomíra Gryžboňová

Hráč šprtce Josef Svoboda  
vzpomíná na Milana Stypku

Josefa Svobodu (naro-
zen roku 1984) baví stol-
ní hokej – šprtec, hraje 
ho od roku 1995. Pracuje 
jako skladník v  pivova-
ru Radegast. Radost mu 
dělá tříletá dcera Janička. 
O  Milanu Stypkovi uve-
dl:  „S  Milanem jsem se 
znal hodně dlouho, od roku 
2010, a naše přátelství bylo 
velké. Jsem hrozně moc rád, 
že nám tak dlouho vydrželo. 
Nikdy nezapomenu.“

Ohledně Milana mám pár 
otázek, protože jste si asi 
byli velmi blízcí. Lidé na 
něj vzpomínají jako na 
člověka s velkým smyslem 
pro humor…

Ano, s  Milanem jsme 
si byli hodně blízcí. Vždy, 
když se konala nějaká akce, 
nebo se někam jelo, mi 
zavolal nebo napsal sms, 
jestli bych mu nemohl být 
po ruce. Dodnes si toho ne-
smírně vážím a nikdy na to 
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nezapomenu. Lidé mají naprostou pravdu, 
Milan měl velký smysl pro humor, dokázal 
vždycky všechny pobavit, s  ním se člověk 
nenudil. 

Několika doberským osobnostem jsem 
v minulých listech položil otázku: jak bu-
dete vzpomínat na Milana Stypku. Chceš 
i ty na tuto otázku odpovědět?

Na Milana Stypku budu vzpomínat jen 
v  nejlepším, nikdy jsem s  ním neměl sebe-
menší problém, vždy mi vyhověl a nikdy mě 
neodmítl.

Jak se Milanovi spolupracovalo s  Jirkou 
Carbolem? Někteří lidé je považovali za 
nerozlučnou dvojici, přitom byli odlišní...

Milan a  Jirka se velmi dobře doplňovali. 
Oni dva opravdu patřili k  sobě a  já osobně 
jsem velmi rád, že byli ve vedení obce spo-
lečně. Ano, oni dva byli z jiného těsta - Jirka 
je věřící a Milan byl úplný opak, byl to rocker 
a měl rád tvrdou muziku. Přitom jim to spolu 
klapalo, byla to nerozlučná dvojice - to bylo 
na tom to krásné. Prostě jsem si nedokázal 
představit, jak by bez nich obec fungovala. 

Uvedl jsi, že jste spolu jezdili do družeb-
ních obcí dvou našich východních sou-
sedů - Ochodnice a  Mucharze. Jak na to 
vzpomínáš?

Tak na tohle období vzpomínám nejvíce 
a  zůstane mi navěky v  srdci. Jak v  Ochod-
nici, tak i  v  Mucharzi, jsem díky Milanovi 
poznal hodně skvělých lidí, ve vedení těch-
to obcí jsou moc příjemní lidé. Jednou jsem 
jel do Ochodnice dokonce i  jako doprovod 
naších paní učitelek ze základní i  mateřské 
školy a  byl to pro mě neskutečný zážitek. 

A  i  když jsem tam byl jako obyčejný občan 
Dobré, vzali mne mezi sebe skvěle. Rád jsem 
poznal naše družební obce. Dokonce jsem 
s některými zastupiteli obce Mucharze stále 
v kontaktu a jsem za to velmi rád.

Jsi protagonistou billiardu neboli šprtce 
v  Dobré. Co Tě na tomto sportu nejvíce 
baví?

Na tom sportu mě baví hlavně dávat góly, 
ale taky se u  toho musí trošku přemýšlet, 
protože každý tah může později ve hře něco 
znamenat.

Jste otevření nováčkům?

Určitě jsme otevření nováčkům, rádi 
k  nám přivedeme někoho nového. Ale je 
úplně jiná doba, doba plná počítačů a mo-
bilů, a zájem o náš sport je malý, většinou 
to hrajeme jen my, kteří jsme s tím začínali 
jako malí, když ještě mobily a počítače ne-
byly.

Zajímaly by mne nějaké statistiky, na-
příklad jak dlouho již se v Dobré billiard 
hraje, kolik občanů se ho účastní, na jaké 
závodní úrovni se v Dobré hraje?

Šprtec se v  Dobré datuje od roku 1995. 
Začal jsem ho hrát v jedenácti letech, kdy mě 
k tomu přivedl už legendární veterán Honza 
Fasuga. V  té době nás bylo celkem hodně, 
naše základna byla početná. Bylo to hlavně 
i proto, že nebyly žádné mobily atd. Takže ti 
mladí se alespoň měli čemu věnovat. Tehdy 
se hrála druhá liga a byla pro mě čest si už 
v tak mladém věku ligu okusit. Bavilo mě to 
a  zlepšoval jsem se každým tréninkem, až 
jsem patřil k těm nejzkušenějším. Náš klub 
se tehdy jmenoval BHL Panda Dobrá. Bo-
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hužel se to pak rozpadlo a klub zanikl, i pro-
to, že starší kluci odešli. 

Já jsem ale stále věřil, že se šprtec v Dobré 
znovu zrodí. A  sen se nakonec splnil právě 
tehdy, když v  radě obce usedli Jirka Carbol 
společně s  Milanem Stypkou. V  roce 2010 
se nám povedlo oficiálně založit klub BHC 
Dobrá a  fungujeme už dlouhých 13 let. Za 
tu dobu jsme hráli opět druhou ligu a v jed-
né této sezóně jsme byli krůček od triumfu, 
ale bohužel hráči ze Stochova byli o kousek 
lepší a zaslouženě vyhráli. Byla to škoda, ten 
titul pro naši obec jsem si moc přál. Potom 
bohužel přišel Covid a  dva roky nám totál-
ně vzal, pár hráčů se s námi rozloučilo. Tím 
pádem jsme vynechali už i druhou ligu, pro-
tože jsme neměli dostatečný počet hráčů, 
abychom pokračovali. Takže teď hrajeme 
naší interní ligu a sem tam pořádáme nějaké 
turnaje, ve kterých hrají především mužstva 
tady z Moravy. 

Před uskutečněním rozhovoru jsi uvedl: 
„Kdyby Milana nebylo, šprtec už by se v Dob-
ré nehrál.“ Čím vašemu sportu v  Dobré 
Milan Stypka nejvíce pomohl?

Je to přesně tak, jak říkáš. Milan nám 
hlavně zařídil možnost znovu užívat pro-
story v hasičské zbrojnici pro tréninky. Jak-
mile se Jirka s  Milanem dostali do vedení 
obce, přišel jsem za Milanem s prosbou, že 
bychom potřebovali zase někde trénovat. 
Předchozí vedení obce nám totiž vše vzalo 
a myslím, že ne jenom nám. Na toto obdo-
bí ani vzpomínat nechci. S  Milanem bylo 
jednání na té nejlepší úrovni. Ve všem, co 

jsem mu řekl, že bychom potřebovali pro 
znovuzrození šprtce, nám vyhověl. Zane-
dlouho jsme opět mohli hrát v  hasičárně. 
V roce 2016 byla hasičárna zrekonstruovaná 
a mohli jsme pokřtít i naši klubovnu. Máme 
opravdu hezké prostory, nejen pro nás, ale 
i pro ostatní spolky v naší obci. Jirka s Mila-
nem nechali za tu dobu působení na obci kus 
práce a já si toho nesmírně vážím. 

Co se ti na naší vesnici líbí nejvíce?

Naše vesnice je krásná a myslím, že nám 
ji může závidět jakákoli jiná obec. Není nic 
konkrétního, co by se mi v  naší obci líbilo 
nejvíce. Máme všechno přístupné: hromad-
nou dopravu, lékárnu, poštu, Penny market. 
V některých obcích taková přístupnost není 
a lidé musí dojíždět třeba tady k nám, aby si 
pořádně nakoupili nebo zašli na poštu.

Kdybys mohl mávnout kouzelným prout-
kem a něco v Dobré změnit, co by sis vy-
bral?

Kdybych mohl mávnout kouzelným 
proutkem? Aby byl Milan tady s námi a spo-
lečně s Jirkou seděli na obecním úřadě. Bo-
hužel to už nikdy nebude možné. Věřím, že 
se sem tam za mnou přijde Milan podívat 
a  když mi bude nejhůře, že mi poradí, co 
mám udělat. Vždycky mi poradil, nikdy na 
něj nezapomenu. Mi osobně strašně moc 
chybí, je hodně těžké zadržet slzy. I  když 
jsem člověk, který dokáže odolat smutku 
a vyhnout se slzám, tak v tomhle případě to 
nejde. 

Připravil Petr Salamon
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Vydařený dětský den a pozvánka na letní kino
Bára Vláčilová je velmi kreativní grafič-

ka, je známá svými ilustracemi, plakáty na 
různé kulturní a  jiné akce v Dobré, výukou 
Krasopsaní či hezkými přáníčky. Letos se 
ujala role hlavní koordinátorky Dne dětí 
v  naší obci Dobrá a  podle zpětné vazby od 
našich občanů se akce opravdu vydařila.

Bára zvolila jako hlavní téma akce ani-
movaný dobrodružný film Odvážná Vaiana: 
legenda o  konci světa. Příběh o  přátelství 
a odvaze, které vše překonají. Ostrov Motu-
nui postihlo prokletí a jediný, kdo může po-
moc je nebojácná Vaiana, dcera náčelníka 
kmene. Rozhodne se zachránit svůj lid a vy-
plout daleko za útes, vydat se na dlouhou 
dobrodružnou plavbu Tichým oceánem, při 
které potká poloboha Mauiho, který jí po-
může stát se zkušenou mořeplavkyní a  za-
chránit svůj lid i celý ostrov.

Hřiště při Základní škole se v červnu re-
konstruovalo, proto se letošní doberský Den 
dětí konal na hřišti na Spartě. Občas se stá-
vá, že se nouzové řešení ukáže jako skvělý 
krok, a  platilo to i  tentokrát. Děti měly na 
Spartě blíže k  přírodě, měly dostatek pro-
storu si pořádně zaběhat a  užít si svůj den 
naplno. 

Celá Sparta se proměnila v  příjemnou 
tropickou oázu, kterou navodila tematická 
výzdoba, hudba i vydařené kostýmy. Hudba 
z filmu mi připadala velmi milá. Děti plnily 
úkoly na devíti stanovištích, které byly té-
maticky zaměřené a držely se tak linky dob-
rodružného příběhu. Například zatloukaly 
hřebíky jako stavitelé lodí, učily se vyznat 
ve hvězdách jako správní námořníci, lovily 
rybičky k jídlu při plavbě. Po splnění úkolů 

na všech devíti stanovištích získaly vodní 
pistoli, zmrzlinu a párek v rohlíku.  

Hlavní organizátorce pomáhal celý tým 
Komise pro kulturu a školství při Radě obce 
Dobrá, mezi nimi kreativní duše Markéta 
Skarková nebo Jan Marenčák, který po-
máhal s technickými věcmi. Velký dík patří 
všem lidem, kteří byli na jednotlivých sta-
novištích a  také všem hlavním postavám. 
Mezi nimi odvážné Vaianě, kterou ztvárni-
la Eliška Turková, Mauimu v podání Jiřího 
Poljaka a úžasné Te Fitti v podání Květosla-
vy Řízkové. Dále je třeba také poděkovat 
místostarostce Ludmile Baranové za pomoc 
a vstřícnost. Do práce na stanovištích se za-
pojili také členové Komise pro sport a volný 
čas, Komise pro rodinu a  občanské záleži-
tosti a rovněž skauti.

Zmrzlinu pro děti zajistila kavárna Mo-
nikafé. Akce byla pro děti velmi zábavná 
i  díky dalšímu programu. Obličeje dětem 
i organizátorům pomalovaly Jaroslava Ma-
tyskiewiczová a  Kateřina Ponikvová, poba-
vili je opravdu skvělí Klauni na volné noze, 
u stánku místní knihovny mohly děti ochut-
nat domácí dortíky a vytvořit si tématickou 
záložku do knihy. O občerstvení se postarali 
také doberští hasiči, kteří navíc zpestřili 
akci velikou atrakcí – kdo měl zájem, mohl 
se brodit pěnou. Děti se také mohly projet 
na konících ze stáje paní Aleny Legutové. 
Všem, kteří se podíleli na pestrém progra-
mu, děkujeme.

Den dětí, oblíbená akce rodičů s  po-
tomky, se slaví nejen u nás, ale i v okolních 
vesnicích, letos se bohužel krylo několik 
podobných událostí v  blízkém sousedství. 
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Základní škola informuje…
Naši žáci zcela ovládli „armádní soutěž“

Na začátku června organi-
zovala Armáda České republi-
ky, krajské velitelství v  Ostravě, 
již 6. ročník branného závodu 
Wolfram. Asi každý milovník 
historie okamžitě poznal, že akce 
se jmenuje po paradesantním vý-
sadku z Anglie během 2. světové 
války, jehož historie je úzce spjata 
s obcí Morávka. Právě zde – v ob-
lasti Nytrové – seskočili čeští hr-
dinové, aby bojovali proti nepřá-
telskému nacistickému režimu. 

Podobnou doberskou akcí je Pohádkový les, 
kde si děti také mohou na několika stanovi-
štích otestovat či zdokonalit své dovednos-
ti. Koná se pravidelně na začátku školního 
roku u myslivecké chaty ve Frýdeckém lese. 
Děti se mohou těšit na Pohádkový les i letos.

O letošních prázdninách chystají členové 
kulturní komise dvě letní kina, jedno v čer-
venci a druhé v srpnu. Obě letošní prázdni-
nová promítání letos koordinuje Petr Past-
va. Filmy vybrali členové kulturní komise 
v hlasování. Nejčastěji hlasovali pro snímky, 
které jsou podle všeho hity letošní sezóny. 
Diváci v  doberském letním kině na hřišti 
uvidí filmy Přání k narozeninám a Největší 
dar.

Komedie Přání k narozeninám zobrazuje 
peripetie, které se vyskytly při oslavě naro-
zenin v jedné rodině. Líba slaví narozeniny 
a protože se její syn Petr z události omluvil, 

rozhodne se celá rodina Petra překvapit 
a přesunout oslavu k němu domů. Jenže on 
je zrovna se svým přítelem Karlem. Aby se 
neodhalilo skrývané tajemství jeho vztahu, 
musí Petr začít rychle improvizovat. Film 
bude v Dobré ke zhlédnutí v pátek 14. čer-
vence od 21:00 hodin.

Na srpen chystáme film pro děti. Hrdi-
nové pohádky Největší dar jsou pohanští 
bohové a obyvatelé jedné malé valašské vís-
ky. Film byl natočen především ve skanzenu 
v  Rožnově pod Radhoštěm a  zazní v  něm 
i  píseň Davida Stypky. Příběh je o  odvaze, 
lásce, životu. Jak to dopadne, když se bo-
hové začnou plést do života lidem a lidé do 
života bohům? To se dozvíte pátek 18. srpna 
od 20:00 na letním kině v Dobré. Obě letní 
kina se budou konat na školním hřišti.

Petr Salamon  
za Komisi pro kulturu a školství
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Účast žáka ZŠ Dobrá v celostátním kole 
Dějepisném olympiády 2023

Jiří Šmahlík, žák třídy 8. B, úspěšně 
poustoupil přes školní, okresní a  krajské 
kolo až do celostátního kola Dějepisné 
olympiády, které se konalo 11. až 15. června 
na Univerzitě v Hradci Králové.

 Tématem letošního ročníku olympiády 
byly československé dějiny druhé poloviny 
20. století. Jirka si měl pro celostátní kolo 
připravit práci na téma hospodářská, poli-
tická a kulturní událost v letech 1945-1993. 

Vybral si a zpracoval téma výstavby vodního 
díla Morávka v  Beskydech a  vliv výstavby 
této přehrady na stejnojmennou obec.

Krom prezentace zvoleného tématu 
před porotou a ostatními soutěžícími, čekal 
na Jirku také obtížný test, ale i  bohatý do-
provodný program, jak se sluší na závěr této 
prestižní celostátní soutěže.

I přesto, že Jirka neobsadil přední pozi-
ce výsledkové listiny, prokázal v konkurenci 
starších žáků základních škol i studentů ví-
celetých gymnázií, že z  něj roste vynikající 
mladý odborník na historii. Díky nabytým 
zkušenostem bude Jirka do nového školního 
roku vstupovat s  předsevzetím zopakovat 
tento úspěch, tedy účast v celostátním kole 
Dějepisné olympiády.

Mgr. Petra Berská

Akce se zúčastnili také žáci naší školy. 
Celkově jsme vytvořili dvě družstva, která 
se skládala z 6 chlapců a 2 dívek. Pro účast-
níky závodu byly připraveny velmi pestré 
disciplíny – např. základy první pomoci, 
hod granátem na cíl, střelba ze vzduchovky, 
silový trojboj, běh na 1000 metrů, bojová 
dráha, ale třeba i vědomostní test. 

Okresní kolo se konalo na 7. základní 
škole ve Frýdku-Místku, kde se mezi sebou 
utkalo celkově 16 družstev. S velkou hrdostí 
můžu oznámit, že chlapci a dívky z naší ško-
ly nad ostatními zvítězili, takže si zajistili 
účast v krajském kole. To proběhne letos na 
podzim ve vojenském prostoru Libavá. 

Složení vítězných týmů:

1. místo Dobrá A – Elen Malyšková, An-
tonín Řeha, Filip Skotnica, Vojtěch Kozel 

2. místo Dobrá B  – Natálie Nováková, 
Marek Georgiovský, Michal Potiora, 
Adam Kotásek

Chci poděkovat všem žákům, kteří se 
této akce zúčastnili. Všichni jste projevili 
úctyhodné dovednosti a  vzorně jste repre-
zentovali naši školu. V některých soutěžích 
jsme byli absolutně nejlepší a zvítězili jsme 
s  velkým náskokem. Na podzim našim žá-
kům určitě držte palce!

Mgr. Petr Krus 
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Běžecký závod s překážkami
20. června se na fotbalovém 

hřišti uskutečnil běžecký závod 
s překážkami, který prověřil vy-
trvalostní a  silové schopnosti 
žáků 8. tříd. Žáci byli naloso-
váni do týmů po čtyřech a poté 
vypuštěni do závodu, po celou 
dobu s sebou nesli vak naplně-
ný 10 l vody.  

Jako první úkol je čekal tu-
nel, kterým se museli proplazit, 
následoval přeběh na stanoviště, kde byl 
transport dvou osob vleže. Třetí stanoviště 
prověřilo týmovou souhru, kdy bylo potře-
ba udělat synchronizované dřepy ve dvojici 
s vakem. Poté přesun k pneumatice, kterou 
10 x  překlopili. Následovalo přeručkování 
úseku po zábradlí a doběhnutí k hrazdě, kde 
museli udělat dohromady 50 shybů, členo-

vé si mohli navzájem pomáhat. 
Předposlední disciplína byla fy-
zicky náročná pro nohy, kdy ab-
solvovali výskoky na schodech.  
K  poslednímu úkolu vyběhli 
schody a  bylo zapotřebí, aby 
každý člen týmu vytáhl závaží 
umístěné na laně.

Nejrychlejší tým, který zdo-
lal tuto náročnou trať v  čase 
9:34, běžel ve složení Bucifal, 

Georgiovský, Kubala a  Potiora.  Banetka, 
Kozel, Malyšková a  Řeha doběhli na dru-
hém místě. Třetí místo obsadil tým ve slo-
žení Blahuta, Kotásek, Kuča, Nováková. 
Žáci podali výborné výkony a prokázali jak 
dobrou vytrvalostní, tak i silovou zdatnost.  
Všem moc gratulujeme. 

Mgr. Petra Čaganová 

Soutěž Poznávání rostlin
Skvělé přírodopisné znalosti prokázali 

žáci 6. tříd nejen v  průběhu školního roku, 
ale také na jeho konci v  ročníkovém kole 
soutěže „Poznávání rostlin“. Z  každé třídy 

6. ročníku byli vybrání 4 nejlepší žáci, kte-
ří postoupili do ročníkového kola. Úkolem 
klání bylo rozpoznat rostliny podle obráz-
ků a pojmenovat je správně jejich rodovým 
i druhovým jménem.

V  soutěži se ztrátou jen jednoho bodu 
nad ostatními zvítězil Jan Mareček, po-
myslné stříbro si odnesla Eliška Stroji-
lová a  na třetím místě skončila Mariana 
Labudová. Děti si poměřování znalostí 
užily, všechny obdržely sladkou odměnu 
a nejlepší trojice si krom diplomu odnesla 
i drobnou cenu.

Mgr. Petra Čaganová 
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Den s myslivci
23. června 2023 se žáci 1.-3. ročníků zú-

častnili velmi oblíbené akce Den s myslivci. 
Jednotlivé třídy se postupně po ročnících 
přesunuly k myslivecké chatě v Dobré, kde 
na ně čekal tým zkušených pánů myslivců, 
kteří nás provedli lesní stezkou. 

Po cestě děti plnily několik úkolů. Odpo-
vídaly na otázky týkající se rostlin a živočichů 
žijících v  lese, poznávaly obrázky zvířat, ale 
čekaly je také úkoly v podobě řezání dřeva, le-

zení po lanech, házení šišek do pařezu a nej-
oblíbenější aktivita pro děti byla asi střelba ze 
vzduchovky na terč. Děti byly opravdu veli-
ce nadšené a jejich radost byla veliká. Mohli 
jsme se podívat i  do myslivecké chaty, kde 
bylo vystaveno plno lesních zvířat, parohů 
a parůžků. Odměněni byli všichni výbornou 
svačinkou, kterou nám připravili přímo my-
slivci. Jednotlivé ročníky po splnění všech 
úkolů přešly k  vyhodnocení úkolů, u  mysli-
vecké chaty potom proběhlo vyhlášení vítězů 
a  předání krásných odměn všem zúčastně-
ným. Jako poděkování dostali naši páni my-
slivci malý dárek a také obraz lišky, který pro 
ně namalovala žákyně třídy 1. A. 

Akce se velice líbila, mnohokrát všem za 
vše děkujeme a budeme se těšit na další se-
tkání zase v příštím školním roce.

Učitelé a žáci ZŠ Dobrá

Věda je zábava
Během měsíců května a června měli žáci 

naší školy příležitost zapojit se dle vlastního 
zájmu v odpoledních hodinách do různých 
aktivit z oblasti přírodních věd. 

Děti, které zaujala chemie, zkoumaly me-
todou chromatografie barvy v  rostlinách – 
v listech a květech. Poté v pokusech pomocí 
chemické reakce nafukovaly balónky a také 
si vyrobily korálky z krystalů kuchyňské soli.

Fyzikální nadšenci se zúčastnili dílny 
s  názvem Dokonalé vejce, kde pozorovali 
chování vajíčka při ponoření do kapaliny 
s  různou koncentrací soli, a  tedy i  hustoty. 
Při pokusu o  rozmačkání vejce v  ruce byli 
žáci překvapeni velkou odolností skořápky 
při působení vnější tlakové síly. Vymýšleli 
také různá řešení, jak postavit neporušené 
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vejce na špičku. Na závěr je čekala nezábav-
nější část, kdy měli vyfouknuté vejce pomo-
cí různých materiálů uchránit před rozbitím 
při pádu z velké výšky. Překvapivě nejjedno-
dušší řešení - využití padáčku z mikroténo-
vého sáčku - bylo při pádu ze třetího patra 
velmi efektivní.

Akce Odpoledne pod mikroskopem byla 
určena pro děti, které baví přírodopis a mají 
o něj zájem. V úvodu děti soutěžily v pozná-
vání mikroskopických preparátů. V  mikro-
skopech bylo nachystáno deset trvalých pre-
parátů - např. veš, křídlo motýla, noha včely 
a další. Úkolem dětí bylo poznat, co se pod 
mikroskopem skrývá. V  další části hodiny 
si připravovaly preparáty samostatně a po-
zorovaly je. K  mikroskopování si vybraly 
strukturu lidského vlasu, list rostliny, kůži 
a další věci, které chtěly důkladně prozkou-
mat.

Matematika všechny aktivity zakončila 
Piškvorkiádou pro žáky šestého až osmého 
ročníku.  Tuto hru znají všechny děti a  byl 

o  ni velký zájem. Nejdříve proběhla třídní 
kola vyřazovacím způsobem a  dva nejlep-
ší hráči každé třídy postoupili do školního 
kola. Školní kolo proběhlo v rámci ročníku 
systémem každý s  každým a  byli vyhodno-
ceni tři nejúspěšnější hráči daného ročníku:

•	 6. tř.: 1. místo - Sofie Veselková (6. C), 2. 
místo - Eliška Platošová (6. C), 3. místo - 
Tereza Krbková (6. B), 

•	 7. tř.: 1. místo - Michal Václavík (7. C), 2. 
místo - Alexandr Mitro (7. B), 3. místo - 
Ema Vaňková (7. B), 

•	 8. tř.: 1. místo - Jiří Galla (8. D), 2. místo 
- Matyáš Kuča (8. D), 3. místo - Pavlína 
Smítalová (8. A).

Věříme, že všechny zúčastněné žáky vy-
brané aktivity bavily, něco zajímavého, pře-
kvapivého, nebo i nového si z nich odnesli. 

Za kolektiv vyučujících  
přírodovědných předmětů 

Mgr. Dagmar Pohludková

Ocenění žáků vedením obce 
Na závěr školního roku vybrali tříd-

ní učitelé společně se svými třídními 
kolektivy žáky, kteří si zaslouží být 
oceněni u  vedení obce. Tato ocenění 
žáci převzali z  rukou pana místosta-
rosty Pavla Peterka a  paní místosta-
rostky Ludmily Baranové v pondělí 26. 
června na obecním úřadě. Letos bylo 
oceněno celkem 29 žáků a za vzornou 
reprezentaci naší školy jim moc děku-
jeme.

Mgr. Radka Otipková
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Šerpování deváťáků
V pondělí 26. června proběhlo v sále ško-

ly tradiční rozloučení s našimi deváťáky tzv. 
Šerpování. Po projevech vedení obce a školy 
se 4 deváté třídy rozloučily se svými spolu-
žáky a učiteli natočeným videem a poté žáci 

převzali památeční šerpu jako upomínku 
na svou školní docházku v  naší základní 
škole. Přejeme našim absolventům šťastný 
a úspěšný život!

Mgr. Radka Otipková
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Informace z Mateřské školy Dobrá

ZPRÁVIČKY Z NAŠÍ ŠKOLIČKY
Výlet v MŠ Dobrá – Vodácky prvosjezd

Dne 12. 6. byl den, na který jsme se všich-
ni těšili a hlavně děti „zasloužený výlet“.

Výlet do Ostravy na lodičky, takhle jsme 
to představili dětem, aby věděly, co je čeká 
a na co se můžou těšit. Děti se nemohly do-

čkat, my, paní učitelky také. Ale věděly jsme, 
že to bude náročný den – to snad pochopí 
každý rodič 

 Díky fajn lidem, kamarádům VK Tzu-
nami Ostrava, jsme měli zajištěný program 
– sjezd na raftech, prohlídka Slezskoostrav-
ského hradu, pohybové hry na břehu řeky 
Ostravice.

Věřím, že rodiče byli s  prvotním sezná-
mením o  výletu vyděšeni a  spoustu jich 
své dítě odhlásilo. Ale věřte, že bezpečnost 
Vašich dětí je vždy na prvním místě a vždy 
je vše organizováno tak, aby Vaše děti byly 
spokojené, šťastné a v bezpečí.

Ráno nás čtyři autobusy dovezly do Ost-
ravy, kde nás již čekali  z VK Tzunami, přes-
ně ukázali, kde zaparkovat a dovést nás na 
místa :-)

Na loděnici se nám všem představili, děti 
dostaly záchranné vesty, některé pro nás 
speciálně nakoupili, protože na teprve 3 leté 
(malinké) děti, vesty neměli. Pomáhali nám 
je dětem oblékat a pak se už jen sešly schody 
dolů a byli jsme u vody, kde už byly přichys-
tané rafty.

Na každém raftu byli dva školení vodáci, 
s  dětmi hned navázali kamarádský vztah 
a děti?

Ten jejich šťastný výraz ve tváři, bylo to 
prostě úžasné.

Druhá skupina mezi tím hrála soutěživé 
hry na břehu a třetí skupina byla na hradě, 
který je kousíček od loděnice.
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Hrad byl uzavřen a byl jen pro nás. Děti 
byly opravdu spokojené a nadšené.

 Samozřejmě, že měly i čas na odpočinek 
a sníst si svačinu a dobroty co jim maminky 
přichystaly do batůžku.

Tím chci všechny maminky pochválit.

Prostě organizace i  zázemí vodáků byly 
skvělé, sami si to můžete vyzkoušet, kdy-
byste hledali výlet. Po předchozí domluvě 
s nimi, se také můžete na raftech svézt.

Na závěr bych chtěla poděkovat naší paní 
ředitelce Janě Maďové, která se postarala 
o  vše, co byla potřeba, aby se výlet usku-
tečnil, dále členům VK Tzunami jsou skvělí 
a komunikace s nimi perfektní, rodičům za 
podporu a  paním učitelkám, mým kolegy-
ním, za 100 % nasazení.

Za kolektiv MŠ Dobrá  
Ivana Vojkůvková – učitelka
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Místní knihovna Dobrá
Milí čtenáři,

léto je tady a my pro Vás máme připra-
veno plno nových knih. Půjčovní dobu na 
prázdniny prodlužujeme na 60 dní, takže se 
nemusíte strachovat, případné upomínky 
budeme promíjet. Knihy si také můžete re-
zervovat na našich stránkách www.knihov-
na-dobra.cz, informace o  dostupnosti Vám 
vždy přijde sms zprávou nebo e-mailem. 
Poskytujeme také služby: skenování, tisk, 
laminování dokumentů a  jakoukoliv knihu 
nebo potřebný dokument, který nemáme 
ve fondu, Vám dokážeme zapůjčit z  jiné 
knihovny. 

A co se u nás dělo celé jaro? Letos jsme 
se mohli zapojit do akcí pořádaných obcí 
Dobrá, jako např. Den dětí nebo Bazar pro 
hafany. Jsme tomu moc rádi, a  proto bych 
chtěla moc poděkovat vedení obce Dobrá, 

že na akcích můžeme mít svůj stánek, kde se 
snažíme propagovat naši knihovnu a  lákat 
tak další čtenáře. Doufáme, že spolupráce 
bude pokračovat a my se bude snažit připra-
vit vždy něco nového.

Měsíc květen a červen nás v době mimo 
půjčování navštěvovaly děti ze ZŠ Dobrá. 
V květnu to byli žáci 7. a 8. tříd, kteří si pro-
šli naučnou stezku knihovnou. Na začátku 
června k nám zavítala paní spisovatelka Ivo-
na Březinová, která si pro děti 1. – 3. třídy 
připravila besedu „Jak vzniká kniha“ s poví-
dáním o knihách, které napsala a prvňáčky 
jsme při té příležitosti pasovali na čtenáře. 
Koncem června jsme se v  knihovně sešli 
s maminkami a jejich dětmi v rámci projek-
tu Bookstart s knížkou do života. Kolegyně 
Barča Gryžboňová připravila zábavný pro-
gram o včelích medvídcích, děti plnily růz-
né úkoly, aby našly Brumlu, který se svému 
bratříčkovi ztratil. Vše dopadlo výborně, 
počasí nám přálo a tak jsme mohli trávit čas 
i  venku, kde jsme si na závěr opekli párky. 
Doufám, že se všem akce líbila a na podzim 
se zase sejdeme. 
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Děti bych chtěla pozvat na již 2. ročník 
akce Letní radovánky, tentokrát budeme 
cestovat kolem světa. V termínu: 28. 7. – 
29. 7. 2023. Přijďte s námi strávit odpoled-
ne a noc plné knih, her a zábavy. Přihlášky 
a  bližší informace jsou pro Vás připraveny 
v knihovně.

POZOR změna půjčovní doby na prázdniny!

Otevřeno máme v  pondělí, úterý, čtvr-
tek 9 – 11, 12 – 16.30 hod. a každou lichou 
sobotu 8 – 11 h. 

Moc se těšíme na Vaši návštěvu. 

Bc. Petra Slováčková, ředitelka MK Dobrá 
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Dobrosad

obrosad 
projekt revitalizace sadu na Vrchách

. . . místo, kde se pěstuje dobro 

Projekt může svým hlasem podpořit každý občan Dobré 
na obecním úřadě v období  3. července - 29. září 2023!

Sledujte aktuality z Dobrosadu na
facebookovém profilu sad.dobrosad!

Detaily projektu najdete na:

bit.ly/cojetodobrosad

CO BYCHOM CHTĚLI?

JAK?
Společnými silami. Díky dobrovolnému
zapojení obecních spolků a občanů Dobré.
Věříme, že společné snažení plodí ovoce.
Doslova. 

KDO TO ZAPLATÍ?
Na nezbytné výdaje bychom rádi získali
finanční prostředky z participativního
rozpočtu obce, ale také hledali další
veřejně dostupné zdroje (granty, nadace). 

Řekněte nám
svůj názor!

Přečtěte si
podrobnosti!

Dotazník

Proměnit nevyužívaný obecní pozemek
na Vrchách v komunitní sad - Dobrosad,
který bude lákat k návštěvě občany 

Uklidit a zpřístupnit pozemek, vysadit
původní odrůdy ovocných stromů,
vyrábět a instalovat vhodný mobiliář
(lavičky, broukoviště, budky, herní a
vzdělávací prvky nejen pro děti).
Postupně se vracet k tradici pěstování
ovoce, které bude volně dostupné lidem.

       všech věkových kategorií.
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Víkendovka ve Staříči
V  květnu vyrazily holky z  družiny Lišek 

a Motýlků na víkendovku do Staříče. 

Pro někoho to byla první skautská víken-
dovka, takže očekávaní a těšení se na ni bylo 
velké.

Při výstupu z autobusu se před námi ob-
jevilo naše ubytování. Společně jsme pro-
zkoumali náš „nový domov“ na následující 
3 dny a pak vyrazili na úžasné hřiště, které 
se nachází pod rozhlednou Okrouhlá. Aby-
chom se mezi sebou více poznali, tak nám 
vedoucí připravili pár seznamovacích her.

Celým víkendem nás doprovázela labutí 
stezka. Holky nacházely dopisy s úkoly. Vy-
tvořily si kouzelnou hůlku, korunku, škra-
bošku a  střevíčky, tancovaly, luštily šifry 
a  jelikož vše dobře zvládly, tak je na závěr 
čekala labutí párty. Nechyběla ani stezka 
odvahy a  zpívaní skautské večerky. Víkend 
utekl jako voda a všichni už se těší, kam vy-
razí příště.

Verča z družiny Motýlci

Poslední skaut Lochnesek 
Hned po škole jsme se sešly a  šly jsme 

spolu na vlakové nádraží v Dobré. Vlakem 
jsme jely do Frýdku a  poté přestoupily na 
další autobus, kterým jsme dojely na ko-
nečné místo (Olešná). Došly jsme před 
aquapark a  počkaly, než se dostaví zbylí 
účastníci. Koupily jsme si vstupenky a vy-
daly se vstříc koupání. Byly jsme všude 
možně, a tak jsme se asi po hodině rozhod-
ly si jít na chvíli odpočinout. Mezitím za 
námi přišli dva Orli, skauti z Místku, a byli 
tam s námi. Okolo půl sedmé večer byl čas 
jít domů. Převlékli jsme se, rozloučili a vy-
dali se svou cestou. 

Lochnesky, Áma
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Víkendovka 1. oddílu na Vanaivanu
Tak jsme se jednou opět vydali jako celý 

oddíl na víkend do města Kopřivnice, kon-
krétně do skautského domu s  názvem Va-
naivan. Na toto místo jezdíme pěkných pár 
let a  ani letos nezklamalo. Je zde spousta 
příležitostí si hrát na velké zahradě, nebo 
si zaposilovat na venkovní posilovně, a po-

kud vás to přestane bavit, tak si můžete za-
jít na Bezručovu vyhlídku nebo zříceninu 
hradu Šostýn. Všechno jsme samozřejmě 
využili a tohle taky doplnili o hry a aktivity 
které patří ke každé skautské akci. Víken-
dovku shledáváme jako velmi úspěšnou 
a už se těšíme na další!

Přespávačka 1. oddílu v Dobraticích
Ať nejezdíme pořád jenom na chaty, tak 

jsme se společně s dětmi vydali i do příro-
dy. Tentokrát jsme šli přespávat do Dolin-
ky v Dobraticích, kde jsme krásně chráněni 
před větrem malým kopcem, a  také vám 
z  lesa celý den štěbetají ptáčci. Společný-
mi silami jsme postavili stany a následně si 
uvařili na ohni luxusní buřtguláš. Po večeři 
jsme byli ale moc unavení a  šli jsme brzy 
spát. Málo kdo ale tušil, že jsme některé 
stany stavěli zbytečně, venku bylo totiž 
tak krásně, že skoro všichni nakonec spa-
li po širým nebem. Po ranním probuzení 

už jsme jenom sbalili a  jeli opět do našich 
krásných domečků.

Za 1. oddíl
Jiří “Jorg” Poljak
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Fotbalový tým dorostu TJ Sokol Dobrá

Úspěšná sezóna 2022-2023
Vážení fanoušci doberského fotbalu,

v úvodu mi nejprve dovolte Vás opět po-
zvat na naši webovou stránku fotbalového 
oddílu TJ Sokolu Dobrá, kde v  sekci “Do-
rost” najdete detailní reporty a  i  nějaké ty 
fotografie k  jednotlivým mistrovským zá-
pasům našeho dorosteneckého fotbalového 
týmu (www.sokoldobra.cz). Byla by totiž 
obrovská škoda nemít přehled o  aktuální 
situaci našeho dorosteneckého fotbalového 
týmu, potažmo i  ostatních mládežnických 
kategorií. Pro fanoušky, kteří si ještě nena-
šli cestu na náš web, se snažíme na veškeré 
dění okolo dorostu alespoň stručně upozor-
nit v  „Doberských listech”, ale tady z  dů-
vodu omezeného prostoru nikdy nenajdete 
celý podrobný report ze zápasu. Zároveň 
chci tímto všechny fanoušky fotbalu doros-
tu požádat o pochopení, když nějaký ten zá-
pas zůstane bez reportu. Né vždy je to z ča-
sových důvodů možné. Stručnou upoutávku 
k  prvním šesti kolům jarní fáze „Krajské 
soutěže DASYN” jsme vám nabídli v květ-
nových Doberských listech. Před samotným 
vyhodnocením uplynulé sezóny se pojďme 
nejprve poohlédnout na druhou půlku jarní 
fáze, na zbývajících 7 kol. Detailní přehled 
těchto zápasů, jak jsem už zmínil, najdete 
na našich webových stránkách, takže tady 
opět jen stručně.

Ve středu 10. května dohrávali naši do-
rostenci již 2x odložený domácí zápas s Vl-
čovicemi. Získali jsme z něj 3 body za výhru 
3:2, ale výsledek tak úplně neodpovídal dění 
na hřišti. Z naší strany to nebyl ideální vý-

kon a navíc jsme přišli kvůli zranění o dal-
šího důležitého hráče. Tím nám už úplně 
vypadla hlavní osa týmu a pozvánku do zá-
kladní sestavy tak dostali noví hráči z kate-
gorie starších žáků.

V  sobotu 13. května jeli naši dorostenci 
odehrát zápas do Václavovic. Zápas to byl 
úspěšný, naši borci dovezli domů 3 body za 
nejtěsnější možnou výhru 0:1 a vrátili se tak 
na průběžnou druhou příčku v tabulce sou-
těže. Byl to pro nás ovšem náročný zápas 
především zásluhou domácího týmu, který, 
slušně řečeno, hrál velmi tvrdě a houževna-
tě. Naši borci ale zvládli tento zápas díky 
svému zodpovědnému a  vyrovnanému pří-
stupu na výbornou.

V neděli 21. května odehráli naši doros-
tenci další kolo Krajské soutěže domácím 
zápasem proti Mořkovu a  za výhru 2:1 ur-
vali další 3 body. Hlavní sestava se pořád 
potýkala s  chybějícími oporami našeho 
týmu. Začátek zápasu se proto moc nevyví-
jel podle našich představ. Soupeř byl fyzicky 
i technicky velice dobře připraven. Celý dru-
hý poločas jsme navíc dohrávali jen v deseti. 
S přibývajícím časem jsme se však dostávali 
stále více do našeho potřebného tempa a ne-
příznivý vývoj zápasu, kdy jsme nejprve pro-
hrávali 0:1, jsme tak dokázali zvrátit v  náš 
prospěch.

V neděli 28. května jsme jeli do Bystřice. 
Zápas nám tady herně ale vůbec nevyšel a tak 
jsme po delší šňůře úspěchů zaznamenali 
porážku 2:0. Pořád nám z  důvodů zranění 
chyběly hlavní opory týmu a bylo to na naší 
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hře znát. Dobrá se tak posunula na třetí příč-
ku a Kopřivnice na druhou. K tomuto zápasu 
bohužel chybí na našich webových stránkách 
podrobný report z důvodu časové vytíženosti, 
za což se fanouškům omlouváme. 

   V neděli 4. června odehráli naši doros-
tenci zápas proti Kopřivnici na domácím 
hřišti. Bohužel to pro nás nebyl bodový zá-
pas. Kopřivnice však nebyla po celou dobu 
tím lepším týmem, jak by mohlo výsledné 
skóre 0:5 napovídat. Náš tým předvedl dob-
rý výkon, vzhledem ke všem chybějícím opo-
rám v základní sestavě bych dokonce řekl, že 
výborný, ale tým Kopřivnice byl jednoduše 
celý zápas stoprocentní jak ve výkonu, tak 
i v produktivitě.

   V sobotu 10. června sehráli naši doros-
tenci předposlední kolo na půdě TJ Vendry-
ně. Dvě kola před koncem sezóny jsme si dr-
želi 3. místo v tabulce soutěže se 4-bodovým 
náskokem před Starým Městem. Pro jistotu 
udržení si 3. místa až do konce soutěže jsme 
potřebovali bodovat, ale bohužel se nám to 
nepovedlo. Zápas jsme tady prohráli 2:0. 
Byl to ovšem zápas dvou úplně odlišných 
poločasů, kdy v prvním dominovala Vendry-
ně, ale v  tom druhém dominovala naopak 
Dobrá. Určitě jsme si tady zasloužili bodo-
vat, dokonce jsme podle mého názoru byli 
za druhý poločas herně o něco málo tím lep-
ším týmem, ale hraje se na počet vstřelených 
gólů a né na dojem ze zápasu.

   V sobotu 17. června se doberští doros-
tenci loučili s  touto sezónou na domácím 
hřišti na Spartě. A rozloučili se více než dů-
stojně. Vítězstvím 3:2 si udrželi skvělé ko-
nečné 3. místo v tabulce soutěže se ztrátou 
pouhých 6 bodů na druhou Kopřivnici a 12 
bodů na první Frýdek-Místek. Tentokráte 

se do hry zapojili další uzdravení hráči a na 
hřišti to bylo znát. Celý tým kypěl obrovskou 
chutí a  sebevědomím, chtěl si vybojovat tu 
bronzovou příčku sám a  nespoléhat se na 
zaváhání Starého Města, které bylo až do 
posledního kola také ve hře. 

Letošní ročník byl posledním v  mládež-
nické kategorii pro našeho brankáře Vaška 
Koloničného, dále pak pro Tadeáše Choduru, 
Matěje Rozehnala a  Jirku Starobu, všichni 
z  okolních obcí. Poslední tři jmenovaní se 
rozhodli, že budou v  mužské kategorii dále 
pokračovat v  Dobré, což je pro nás určitě 
dobrá zpráva, že mají k doberskému fotbalu 
takovýto vztah. Dorostenecký tým bude posí-
len hned 7 příchozími borci z kategorie „star-
ších žáků”. Konkrétně přicházejí Matěj Cvi-
ček, Marek Georgiovský, Jan Kalus, Vojtěch 
Kozel, Antonín Řeha, Filip Skotnica a  Va-
šek Zugar. Nemusíme mít tak žádné obavy 
ohledně počtu našich borců do další sezóny.

   A co k této uplynulé sezóně říci na zá-
věr? Myslím si, že s  výsledným umístěním 
našeho dorosteneckého fotbalového týmu 
můžeme být více než spokojení. Skončit na 
třetím místě v tabulce „Krajské soutěže” za 
FK Frýdek-Místek a  FC Kopřivnice vrhá to 
nelepší světlo na celý mládežnický fotbal TJ 
Sokolu Dobrá. Tady samozřejmě patří velké 
díky trenéru Janu Pánkovi, který se klukům 
věnoval jak na tréninku, tak na zápasech. 
Děkuji i asistentu Kamilu Zíchovi, který za 
trenéra v  jeho nepřítomnosti vícekrát za-
skočil. Potvrzuje se nám to, že máme u nás 
v Dobré a v okolních obcích spoustu talen-
tovaných borců, se kterými když se pracu-
je, přicházejí i  výsledky. Né vše je však tak 
dokonalé, jak by se mohlo zdát. Největší 
kaňkou na letošní sezóně byla nepravidelná 
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tréninková účast našich dorostenců. Po-
pravdě, kdyby byli kluci v účasti na tréninku 
tak stoprocentní jako v účasti na zápasech, 
tak hrajeme o první příčku v tabulce. Tohle 
vidím jako největší výzvu pro celý realizační 
tým dorostu do dalších let. Doufám, že se 
nám povede najít společnou vlnu, na které 
budeme dalšími sezónami proplouvat ještě 
jistěji, než jsme propluli tou poslední. Na 
závěr nesmím zapomenout ani na naše věr-
né fanoušky, kterým patří taktéž veliké díky 
za podporu, kterou nám dávají svou přítom-
ností a fanděním na zápasech. Děkuji všem, 
kdo se jakýmkoliv způsobem podílí na cho-
du našeho mládežnického fotbalu u  nás 
v Dobré.

Sportu zdar a fotbalu zvlášť!
Za realizační tým Stanislav Drexler,  

vedoucí dorostu

Změna ordinační doby  
Dětského střediska Dobrá, MUDr. Iva Kučerová  

16. 8. středa  NEORDINUJE SE 
- Nutné případy ošetří po telefonické domluvě DS Raškovice od 13-15h

tel.733685195
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VK RAŠKOVICE z.s.
www.vkraskovice.cz, @vk_raskovice, @VkRaskovice

Sezóna 2022/2023
Vážení a milí příznivci volejbalu blíží se nám závěr letošní sezóny, která proběhla v pl-

ném nasazení všech hráčů a hráček, trenérů, organizátorů a rodičů. Divácká účast z řad 
rodičů a dalších příbuzných nám pomohla v mnoha vypjatých utkáních, ať už v rámci Čes-
kého poháru kadetek, Mistrovství České republiky mladších žákyň, ale i dalších akcích. 

Děkujeme všem za podporu a přízeň. Děkujeme trenérům za jejich obětavou práci ve 
svém volném čase a  hráčům a  hráčkám za reprezentaci klubu a  obce na všech akcích, 
kterých se zúčastnili.

Volejbalový kemp
hráčů a hráček VK Raškovice v rámci přípravy na následující sezónu 2023/2024 pro-

běhne v areálu antukových kurtů a ve sportovní hale v těchto termínech:

•	 6.-10. 8. 2023 - mladší žáci a žačky, ročník 2011-2013

•	 13. 8.-17. 8. 2023 - starší žáci, starší žačky, kadeti a kadetky, ročník 2010-2008
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Přehled kategorií a výsledků

Kategorie Počet 
Hráčů/
hráček

Trenéři Tréninky Soutěž Výsledky/
místo/
počet týmů

Mladší přípravka 1.-3. třída 
(nar. 2013-15)

20 M. Muroňová
P. Novotná

PO
15.00-16.30

BMV 20.11. 23
BMV 26.2. 23
BMV 27. 5. 23
BMV 3.-4.6. 23

Starší přípravka 3.-4. třída
(nar. 2013-2014)

12 V. Sonnek
V. Hlisnikovský

PO, ČTV
15.00-16.30

BMV 20.11. 23
BMV 26.2. 23
BMV 27. 5. 23
BMV 3.-4.6. 23

Mladší žačky 
B „Hvězdičky“ 5.-6. třída 
(nar. 2011-2012)

24 J. Sonnek
V. Kurečková

PO, ČTV
 15.00-16.30

BMV 20.11. 23
BMV 26.2. 23
BMV 27. 5. 23
BMV 3.-4.6. 23
OP trojky 10/22-03/23
Letní pohár 04/22-06/23

 

17.a 24./24
Hraje se                                                

Mladší žačky A „Hvězdy“ 
6.-7. třída (nar. 2011-2009)

16 Š. Sonnková
B. Ivánková

PO, ČTV
 15.00-16.45
PÁ
18.00-19.30

OP trojky 10/22-03/23
Letní pohár 04/22-06/23
OP šestky 10/22-05/23
KP šestky 10/22-04/23
MČR U14 - kvalifikace
22.-23.4. 23 Raškovice,  
MČR U14 -1. kolo
1.-2. 4./23 Bílovec

3. a 7./24 
Hraje se
11./13týmů
3./19 týmů
87 týmů
4./8týmů sk
40 týmů
8./8týmů sk

Starší žačky B „Kometky“ 
Starší žačky A „Komety“
8.-9. třída (nar. 2009-2008)
Kadetky (nar. 2006-2007)

20 Š. Sonnková
B. Ivánková

PO, ČTV  
16.30-18.15
PÁ 
18.00-19.30

OP šestky U16 10/22-05/23
OP šestky U18 11/22-05/23
KP šestky U16 10/22-03/23

7./13týmů
2./4týmy
6./27týmů

Kadeti (nar. 2006-2007) 
Starší žáci 8.-9. třída     (nar. 
2008-2009)
Mladší žáci 5-7. třída    (nar. 
2010-2012)

15 V. Sonnek
S. Novotný
M. Šprla

PO, ČTV
16.30-18.00
PÁ
18.00-19.30

OP čtverky U18
KP šestky U16

OP trojky U14
Letní pohár trojky

4./4týmy
16./20týmů

13./24týmů
Hraje se

Juniorky U20
(nar. 2004-2005)
Ženy U22 
(nar. 2002-2003)

10 J. Sonnek
V. Hlisnikovský

PO
17.30-19.00
ČTV
16.45-18.15

Český pohár U20
KP ženy

20./30týmů
8./11týmů

Muži A
Muži B

10
12

OP muži
OP muži

1./8týmů
7./8týmů

Ženy 12 OP ženy 2. /4týmy

Smíšený tým mužů a žen RBVL 2./24týmů
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Pozvání
Srdečně Vás všechny zveme 

na turnaje dospělých (srpen)

19. srpna Pohár Jaromíra Vybírala – turnaj žen a juniorek
20. srpna Memoriál Josefa Saláta – turnaj mužů a juniorů

a na oslavy
70 let založení volejbalového oddílu v Raškovicích,

které vyvrcholí v sobotu 19. 8. 2023 

v areálu antukových kurtů v rámci konání turnaje žen Poháru Jaromíra Vybírala
V odpoledních a večerních hodinách se můžete těšit na bohatý kulturní program. 

Nabídka
V  případě zájmu široké veřejnosti je možné mimo tréninkové jednotky a  plánované 
akce využít pro sportovní činnost na základě rezervace a úhrady hodinové nebo celo-
denní sazby antukové volejbalové kurty, beach volejbalový kurt, ping-pong – vše v are-
álu TJ Sokol Pražmo-Raškovice. Kontakt: www.vkraskovice.cz . 

Členové VK Raškovice mohou všechna uvedená sportoviště využívat zdarma v případě 
celodenní akce se slevou. Rezervace je však nutná.

Veškeré informace o dění VK Raškovice z.s.  můžete najít na www.vkraskovice.cz , na 
sociálních sítích Instagram @vk_raskovice a na facebookové stránce @VkRaskovice.

Za VK Raškovice Šárka Sonnková   

Poděkování
Za finanční podporu a dary velmi děkujeme především obci Raškovice a dalším okol-

ním obcím Pražmo, Vyšní Lhoty a Krásná. 

Bez dotací z Moravskoslezského kraje a ČUS, NSA, ČVS a MS KVS by nebyla naše 
práce s mládeží v takovém rozsahu možná. Děkujeme.

Děkujeme za sponzorské příspěvky a dary na činnost během sezóny a na uspořádání 
tradičních turnajů v Raškovicích firmám Saft Ferak a.s., Radegast, Veidec s.r.o., ZO OS 
KOVO Saft Ferak a.s., Color Steel s.r.o., Hyundai, IMITS-ICT s.r.o, Dudka metal s.r.o.
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Info a přihlášky:
René Křižák,        723 806 364
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Nabízíme: 

*barvy na kov, dřevo, beton, dekorační nátěry, spreje. 

*interiérové a fasádní barvy, lazury na dřevo. 

*míchání barev vnitřních, fasádních na dřevo i kov.  

*stavební chemie Soudal: tmely, montážní pěny. 

*zateplovací nátěry a stěrky vnitřní i venkovní. 

*válečky, štětce, teleskopické tyče, zakrývací materiál. 

*odborné poradenství, zvýhodněné nákupy pro firmy. 

třída T.G.Masaryka 503, Frýdek-Místek                                                                                                                                                                                                                   
(za katastrálním úřadem)                              

Otevírací doba: Po-pá 7:30 - 16:00                                                     
f                        Sobota 8:00 - 11:00                     

tel: 602 562 149   www.barvyinva.cz                
(zdarma parkování 30 min)                                

Sleva -10% na celý nákup s tímto letákem                           
platnost do 31.10.2023 
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OBECNÍ ÚŘAD DOBRÁ – TELEFONNÍ SEZNAM
558 412 300 Ing. Jiří Carbol, starosta
558 412 312   Pavel Peterek, 1. místostarosta
558 412 301 Ing. Ludmila Baranová, 2. místostarostka

558 412 308 Martina Nytrová, vedoucí správního odboru
558 412 311 Marcela Krestová, referent správního odboru, sekretariát,
  podatelna, ověřování, CZECH Point
558 412 307 Radka Mohylová, referent správního odboru, matrika, 
  ohlašovna, ověřování, objednávky služeb, CZECH Point

558 412 305 Marcela Kolková, vedoucí finančního odboru, účetní
558 412 306 Jana Kolářová, referent finančního odboru,
  místní poplatky, povolení průjezdu přes most

558 412 303 Jaroslava Frischtoková, vedoucí stavebního úřadu
558 412 302 Alena Alexová, referent stavebního úřadu
558 412 310 Jarmila Lisníková, referent stavebního úřadu   
558 412 304 Markéta Řízková, referent životního prostředí, silniční  
  správní úřad, kácení dřevin, investiční referent

558 412 309 Ing. Tomáš Chýlek, vedoucí odboru správy
736 614 720  majetku a investic
---------------
739 705 945 přehrávání hlášení místního rozhlasu 
---------------
558 412 313 Zdravá výživa, Taťána Jursová

Otevírací doba sběrného dvora v Dobré
Pondělí    8.00 - 12.00 hodin
Středa  13.00 - 17.00 hodin
Pátek 13.00 - 17.00 hodin
Sobota   8.00 - 12.00 hodin

Správce sběrného dvora:
739 630 870 Evžen Lisník

Zpravodaj Obecního úřadu Dobrá, tel.: 558 641 491-2; fax: 558 641 202; oudobra@dobra.cz.
Pravidelný výtisk – Registrace DL. č.E 12337. Výtisk zdarma.

Za příspěvky a za texty v inzerci vydavatel neodpovídá.
Sazba a tisk © Tiskárna KLEINwäChTER holding s.r.o. Uzávěrka dalšího čísla: uvnitř listů.

Dovoz a odvoz kontejneru na bioodpad:
739 381 380 Zdeněk Friedel

Správce multifunkčního hřiště:    605 887 443    Jana Chobotová



Přednáška pomologie Jarní olympiáda

Dětský den




